

cattle straying from the said Common, and for the wages of a Keeper, who is only to be obtained at a high price, greatly exceed the value of the pasturage of their Cattle on the said Common. That were the Petitioners to obtain a right to partition the said Common, and could each of them individually enjoy his share, the result to the Petitioners in particular, to the Parish of *Boucherville*, and to the public at large, would be very numerous advantages, consisting both in the right which each would then possess, of selling or purchasing partitions of the said Common, known and divided, and in the large quantity of hay, wheat and other grain of every kind, which so great an extent of excellent Land as the said Common is composed of, viz. eight hundred *arpens* or thereabouts, would produce. Therefore the Petitioners pray the House that within a reasonable space of time, and in presence of such a number of Commissioners as may be authorized to that effect, the partition of the said Common be proceeded to according to the deeds of grant, the *Ordonnances*, Judgments, Agreements, Conventions, or other documents, which each of the said Proprietors may produce in support of his rights to such share or portion as he may claim in the said Common; of which share and portion it shall then be lawful to each of the said Proprietors to dispose separately from his other property, in any manner by law permitted, as soon as he shall have been invested with the possession thereof by the Commissioners, reserving nevertheless, the rights of *Cens et Rentes*, *Lods et Ventres*, and other rights of the Seigniors of *Boucherville*, according to their titles and papers, and allowing to the said Commissioners such remuneration as the House may deem fit, the same to be paid by the Proprietors of the said Common.

On Motion of Mr. *Blanchet*, seconded by Mr. *Lagueux*,

*Resolved*, That the said Petition be referred to a Committee of five Members, to examine the contents thereof, and to report thereon, by Bill or otherwise, with all convenient speed, with power to send for persons and papers.

*Ordered*, That Mr. *Blanchet*, Mr. *Borgia*, Mr. *Dumont*, Mr. *Jones*, and Mr. *Lagueux*, do compose the said Committee.

A Petition of *Pierre Boucherville*, of *Boucherville*, Esquire, whose name is thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *Taschereau*, and the same was received and read; setting forth, That the Petitioner is informed that the inhabitants of *Boucherville* have presented, or intend to present to the House, a Petition, for the passing of an Act of the Legislature, enabling them to partition the Common of the Seigniorie of *Boucherville*. That the Petitioner, as possessing a right in that Common, hath no objections to the partitioning thereof, but that in as much as the inhabitants of that Seigniorie are petitioning in virtue of a Deed passed between the persons interested in the said Common, before Mr. *Dumoulin*, Notary Public, and Witnesses, on the twenty-ninth day of June, one thousand eight hundred and eighteen, and that the persons interested agreed that the Petitioner should take for his rights in the said Common, as well of *Domaine* as otherwise, three arpents and a half of land in front, at the place where there is a park for cattle, by the whole breadth of the Isle, and without prejudice to any rights in the said Common, which may be claimed by his brothers and sister, according to their respective possessions and properties, and that the Petition is nevertheless silent respecting the said Deed. The Petitioner therefore very respectfully prays, that the House would not pass any Act on the subject, without reserving the rights possessed by the Petitioner, in virtue of the aforesaid Deed, passed between the persons interested in the said Common, before the Notary and Witnesses aforesaid.

On motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Lagueux*,

*Ordered*, That the said Petition, with the Deed therein mentioned, be referred to the Committee on the Petition of the inhabitants of the Seigniorie of *Boucherville*.

de l'herbage ou pacage de leurs animaux dans ladite Commune. Que si les Pétitionnaires obtenoient le droit de partager ladite Commune et que chacun d'eux pût jouir de sa part individuellement, il résulteroit aux Pétitionnaires en particulier, à la Paroisse de *Boucherville* et au Public en général des avantages très nombreux, tant par le droit que chacun auroit de vendre ou acheter des parts et portions connues et divisées dans ladite Commune que par la grande quantité de foin, de bled et autres grains de toute espèce qui seroit recueillie sur une étendue de terre excellente qui composent ladite Commune d'environ huit cens arpens en superficie. Pourquoi les Pétitionnaires concluent à ce qu'il plaise à la Chambre ordonner qu'il soit procédé, sous un délai convenable et en la présence de tel nombre de Commissaires qu'il conviendra à la Chambre autoriser à cet effet, au partage de ladite Commune suivant les titres de concession, ordonnances, jugemens, accords, conventions ou tous autres renseignements que chacun desdits Propriétaires produira au soutien de ses droits à telle part et portion qu'il pourra prétendre dans ladite Commune, de laquelle part et portion il sera loisible à chacun des dits Propriétaires de disposer séparément de ses autres propriétés, en aucune manière permise par la Loi, aussitôt qu'il en aura été mis en possession par lesdits Commissaires, réservant néanmoins les droits de cens et rentes, lots et ventes et autres droits des Seigneurs de *Boucherville*, suivant leurs titres et papiers, et allouant aux dits Commissaires tels Salaires que la Chambre trouvera équitable, et qui seront payés par lesdits Propriétaires de ladite Commune.

Sur motion de Mr. *Blanchet*, secondé par Mr. *Lagueux*,

*Résolu*, Que ladite Requête soit référée à un Comité de cinq Membres pour en examiner le contenu et en faire rapport par Bill ou autrement avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes et papiers.

*Ordonné*, Que Mr. *Blanchet*, Mr. *Borgia*, Mr. *Dumont*, Mr. *Jones* et Mr. *Lagueux* composent ledit Comité.

Une Requête de *Pierre Boucherville*, de *Boucherville*, Ecuyer, dont le nom y est soussigné, a été présentée à la Chambre par Mr. *Taschereau*, laquelle a été reçue et lue; exposant, Que le Pétitionnaire a été informé que les Habitans de *Boucherville*, ont ou doivent présenter à la Chambre une Requête tendante à demander la passation d'un Acte du Parlement pour avoir le droit de partager la Commune de la Seigneurie de *Boucherville*. Le Pétitionnaire comme ayant des droits dans cette Commune n'a point d'objection à son partage, mais comme les habitans de cette Seigneurie ont fait cette Requête en vertu d'un Acte passé entre les Intéressés à ladite Commune devant Maître *Dumoulin*, Notaire Public, et Témoins, le Vingt-neuf Juin Mil huit cent dix-huit, et que par cet Acte les Intéressés sont convenus que le Pétitionnaire prendroit pour ses droits tant pour son Domaine qu'autrement dans ladite Commune, trois arpens et demi de terre de front à l'endroit où est le Parc des animaux, sur toute la largeur de l'Île et sans préjudicier aux droits que pourrout prétendre dans ladite Commune ses frères et sœur, suivant leurs possessions et propriétés respectives, et que néanmoins leur Requête ne mentionne rien dudit Contrat. C'est pourquoi le Pétitionnaire prie la Chambre de ne point passer d'Acte sans réserver les droits que le Pétitionnaire a en vertu du Contrat susdaté passé entre les Intéressés à ladite Commune, devant les susdits Notaire et Témoins.

Sur motion de Mr. *Taschereau*, secondé par Mr. *Lagueux*,

*Ordonné*, Que ladite Requête avec le Contrat y mentionné soit référée au même Comité auquel a été référée la Requête des Habitans de la Seigneurie de *Boucherville*.

La Requête référée.

Requête de P. Boucherville demandant la réserve de ses droits dans la Commune de Boucherville.

La Requête référée.